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Lægekonsulenter har givet problemer med retssikkerheden i flere årtier 

Siden 1998 har der været en slags retsligt limbo for den lægefaglige bistand til syge mennesker i 
mødet med social- og beskæftigelsessystemet.  

Speciallægerne har ikke måttet udtale sig om pensionsansøgernes erhvervsevne henholdsvis 
pensionsberettigelse, og lægekonsulenter har ikke været betragtet som underlagt lægeloven 
(sundhedsloven).  

De syge er blevet gidsler i et kommunalt spil om at tilsidesætte deres lægelige diagnoser og 
nedsatte funktionsevne med hjælp fra lægelige fagpersoner (lægekonsulenter), der dels ansættes 
ud fra deres faglighed, dels påstås ikke at agere som fuldstændige fagpersoner i denne rolle, og på 
en eller anden måde påstås ikke at være underlagt sundhedsloven.  

Det er på alle måder selvmodsigende, ligesom det er en retsskandale, at syge menneskers egne 
læger bliver tildelt en stedmoderlig rolle i dette spil.  

Det skriver Ulf Harbo og jeg i en historisk gennemgang af juraen om og brugen af lægekonsulenter 
siden 1998:  

https://www.denoffentlige.dk/laegekonsulenter-har-givet-problemer-med-retssikkerheden-i-
flere-aartier 

Hvornår griber Folketinget ind over for den manglende retssikkerhed for de syge på dette 
område? 
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